
Prečo ste sa rozhodli skúsiť štúdium cez program Erasmus? 

Rozhodla som sa zúčastniť programu Erasmus z niekoľkých dôvodov, ktoré sú pre mňa osobne 

významné. Prvým faktorom bolo zlepšenie mojich jazykových zručností. Študujem v anglickom 

jazyku, čo mi veľmi pomohlo zlepšiť moje rozprávanie aj písanie. Jedna vec je rozprávať po 

anglicky niekde na dovolenke, na výlete alebo s turistom, ktorý sa pýta na cestu a druhá vec je učiť 

sa a vyjadrovať sa odbornou terminológiou v anglickom jazyku. Okrem toho, s ostatnými 

erasmakmi sa dokážem rozprávať a precvičovať si ďalšie jazyky. V mojom prípade nemčinu. Po 

tejto stránke to vidím ako veľkú výhodu pre moje pracovné uplatnenie a môj osobný rozvoj.  

Druhým dôvodom bola túžba po kultúrnej výmene. Chcela som spoznať nové kultúry, 

komunikovať s ľuďmi z rôznych častí sveta a skúmať rozmanitosť, ktorú nám Európa ponúka. 

Rozhodla som sa pre Rumunsko. Konkrétne pre mesto Cluj-Napoca, ktoré je druhé najväčšie mesto 

v Rumunsku. Taktiež patrí medzi tie viac medzinárodné mestá. Študujem na najlepšej univerzite 

v Rumunsku na Univerzite Babes-Bolyvai, odbor Verejné zdravotníctvo. Na túto krajinu má väčšina 

ľudí veľmi zlý názor a veľmi ju podhodnocujú. Otázky typu „Prečo Rumunsko?, „Vieš, že ťa tam 

len okradnú, možno aj zbijú?, „Prečo taká krajina? Rumuni sú chudobní, žijú hrozne a všade behajú 

besné psy,“ som počúvala zakaždým, keď som niekomu povedala, že idem študovať do Rumunska. 

Osobne som o Rumunsku taktiež veľa nevedela a netušila som ani čo očakávať, ale prichádzam 

s veľmi pozitívnym názorom naspäť.  

Rumunsko naozaj patrí medzi tie chudobnejšie krajiny, ale ich mestá vyzerajú tak ako tie naše. 

Cluj-Napoca by som s čistým svedomím prirovnala k Bratislave. Krajina, čo sa týka prírody je 

naozaj prekrásna. Bola som naozaj očarená, aké krásy sa tam skrývajú. Rumuni sú najmilší ľudia 

akých som doteraz stretla, teda hneď po Austrálčanoch. 😊 Zakaždým mi pomohli, poradili, aj keď 

nevedeli po anglicky. Konkrétna príhoda, kde som sa chcela opýtať ohľadom hudobného festivalu 

v Cluj a pán nerozprával po anglicky. Zavolal piatim svojím priateľom, aby zistil nejaké informácie 

pre mňa a keď sa mu to nedarilo, zaviedol ma k pani, ktorá rozprávala po anglicky a bol celý šťastný, 

že mi dokázal pomôcť.  

Ďalšiu veľmi príjemnú príhodu mi vyrozprávali moje kamarátky Faustine a Flora  z Francúzska, 

ktoré šli stopom do jedného z mesta v okolí a Rumuni ich odviezli presne na to miesto, kde chceli 

ísť, hoci dotyčná vodička to nemala ani po ceste. Cestou späť natrafili na vodičov, ktorí ich 

obdarovali kopou jedla. Týchto príhod by som vám vedela porozprávať viac, ale na to tu nemáme 

priestor.  

Tretím dôvodom bolo získať skúsenosť a zažiť 

výučbu na zahraničnej univerzite. Jednoducho povedané 

pre akademické príležitosti, ktoré sa mi týmto otvorili. 

Štúdium na zahraničnej univerzite mi umožnilo rozšíriť 

môj vedomostný a profesionálny horizont, pričom som 

bola vystavená novým perspektívam a prístupom k 

vzdelávaniu. Zažila som výučbu profesorov z celého 

sveta. Učil ma profesor z Washingtonu, zo Sydney 

a profesorka z Bieloruska. Bola to úžasná príležitosť, 

učiť sa od týchto ľudí o verejnom zdraví a počuť 

z priamej ruky ako fungujú veci v ich krajine a porovnať 

to so Slovenskom.  

 

 



Ako ponuka predmetov spĺňa Vaše predstavy, museli ste meniť Learning agreement? 

Ako študent programu Erasmus som nemala problémy s výberom predmetov. Musela som si 

vybrať predmety zodpovedajúce k môjmu rozvrhu na Slovenskej univerzite, čo pre mňa znamenalo, 

že v Rumunsku som študovala v rôznych ročníkoch. Niektoré predmety som študovala s bakalármi 

druhého ročníka, niektoré predmety s magistermi prvého ročníka a tak ďalej. Keďže som to mala 

takto rôznorodé, obávala, som, sa, že sa predmety budú prekrývať. Našťastie sa mi to nestalo a 

nebolo potrebné meniť Learning Agreement, avšak mojím  erasmus spolužiakom sa nejaké 

predmety prekrývali ale po dohode s profesormi, nemali s tým žiadny problém. 

Ako prebiehajú hodiny, v akom jazyku študujete, ste v kontakte aj s inými zahraničnými 

študentami? 

V mojom prípade prebiehali hodiny v anglickom jazyku, príležitostne povedali niečo 

v rumunskom jazyku, ale dokázala som sa plnohodnotne zúčastňovať na vyučovaní. 

V rámci hodín som mala príležitosť komunikovať s inými zahraničnými študentmi, s erasmákmi 

ale aj s medzinárodnými študentami z celého sveta, čo bolo veľmi obohacujúce. Táto medzinárodná 

skupina študentov vytvorila veľmi príjemné prostredie, kde sme si vymieňali názory, skúsenosti a 

riešili naše kultúrne rozdiely. Toto štúdium s ľuďmi z rôznych kultúr mi umožnilo získavať nové 

perspektívy a budovať medzinárodné priateľstvá. 

Aká je kvalita výučby? 

Kvalita výučby na University of Babes Bolyvai v Rumunsku bola na vysokej úrovni. Učebné 

prostredie bolo moderné a dobre vybavené, čo prispelo k pozitívnemu vzdelávaciemu zážitku. 

Prednášky a semináre boli vedené skúsenými profesormi, ktorí boli odborníkmi vo svojich 

oblastiach. 

Hodiny boli vedené interaktívnym prístupom, čiže sme sa mohli zapájať do diskusií, nielen 

s profesorom, ale aj medzi študentami, čo hodnotím veľmi pozitívne, pretože niekedy nás profesor 

len nechal komunikovať, vymieňať názory a myšlienky medzi sebou a nevstupoval do toho. 

Občasne usmerňoval naše názory.  

Zároveň oceňujem prístup k moderným vzdelávacím prostriedkom a technológiám, ktoré 

dopĺňali tradičné metódy výučby. Nesúhlasím s názorom: „Neboj sa spravíš to, Erasmákom dajú 

všetko,“ profesorom naozaj záležalo na našich prácach a projektoch. Nemali problém nám 

skontrolovať práce niekoľkokrát za sebou a vždy povzbudili študentov a motivovali nás to spraviť 

lepšie. Niekedy som bola už naozaj frustrovaná, že mi profesor vrátil zadanie niekoľkokrát po sebe, 

ale dokázal ma tak motivovať, že som to koniec koncov robila rada.  

Celkovo vzaté, kvalita výučby na University of Babes Bolyvai prekročila moje očakávania, nie 

nadarmo patrí medzi najlepšiu Univerzitu v Rumunsku. 

Ako Vám štúdium v zahraničí pomôže pri Vašom osobnostnom  rozvoji? 

Prvým a najzreteľnejším aspektom je zvýšená schopnosť adaptácie. Život v inej kultúre, v 

prostredí, kde som nemala predchádzajúce skúsenosti, ma naučila byť flexibilnou a prispôsobivou. 

Štúdium v zahraničí si vyžaduje schopnosť robiť rozhodnutia a plánovať svoj život na vlastnú päsť. 

Čo ma naučilo byť sebestačná bez blízkych priateľov alebo rodiny.  

Druhým aspektom je ako som už spomínala, zvýšenie mojich jazykových zručností, čo mi 

pomôže v osobnom ale aj v profesionálnom živote.  



Okrem toho som si uvedomila dôležitosť medzikultúrneho porozumenia a otvorenosti voči 

rozmanitosti. Interakcie s ľuďmi z rôznych krajín ma naučili rešpektovať odlišnosti a vidieť v nich 

príležitosť na obohatenie. Táto schopnosť bude prínosná nielen v mojom osobnom živote, ale aj 

v profesionálnom živote pre medzinárodné spolupráce v budúcnosti. 

Myslíte si, že predmety Vám budú uznané na našej inštitúcii, alebo si budete musieť urobiť 

ešte nejaké skúšky? 

Verím, že po úspešnom dokončení skúšok v Rumunsku, mi predmety na Slovensku budú uznané 

všetky. Konkrétne v Rumunsku mám štyri predmety a na Slovensku študujem osem ďalších. Čiže 

môžeme povedať, že je to taká duálna výučba.  

Do Rumunska som odchádzala s domnienkou, že pre tento semester budem študovať štyri 

predmety a donesiem si 26 kreditov, pričom podmienkou Erasmus programu je doniesť len 20 

kreditov. Približne v polovici semestra ma kontaktovala moja pani profesorka, že mám pomaly 

pracovať na ďalších predmetoch. Bolo to pre mňa nemilé prekvapenie, že mám dokončiť ďalších 

osem predmetov, o ktorých som nevedela.  

Neviem povedať, či chyba nastala na mojej strane a nepochopila som niečomu, alebo mi to 

nebolo povedané. Každopádne som skontaktovala všetkých mojich profesorov, ktorí mi všetko 

vysvetlili, zadali práce, projekty a povedali podmienky k úspešnému dokončeniu semestra. Taktiež 

mi dali dostatok času, aby som to stihla vypracovať bez nátlaku popri ešte stále prebiehajúcom 

semestri v Rumunsku. Myslím, že naši profesori sledujú záujmy študenta a rozhodne mu to nechcú 

sťažiť, práve naopak pomôcť. Komunikácia je v tomto prípade kľúčová. 

Ako je  zabezpečené ubytovanie, koľko Vás stojí ubytovanie? 

Ubytovaná som v komplexe pre univerzitné internáty, kde sa nachádza niekoľko strážených 

budov SBS-kármi. V komplexe sa nachádza taktiež práčovňa, kde odovzdám prádlo a o dve hodiny 

ho dostanem vyprané, posilňovňa a učebne. Ja osobne bývam v budove s ďalšími erasmákmi. Je to 

zmiešaný internát s dvojmiestnymi izbami. Na izbe som s dievčaťom z Talianska. Pri ubytovávaní 

som dostala deku, vankúš a čisté povlečenie, ktoré si môžeme meniť každú stredu. Na izbe máme 

predsieň na ukladanie kabátov a topánok, potom súkromnú toaletu s kúpeľňou, izbu so skriňou, 

stolom a balkónom a malú miestnosť na ukladanie potravín s chladničkou. Povedzme, že je to taká 

kuchynka bez umývadla a sporáka. Kuchyňu na varenie máme spoločnú pre všetky izby na jedno 

podlažie. Nie je vybavená, takže veľa vecí som si kúpila v Rumunsku a veľa vecí si požičiavame na 

podlaží s ostatnými. Cena internátu je 190RON, čo v prepočte je okolo 40€, naozaj veľmi dobrá 

cena.  

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aké sú vaše životné náklady na mesiac, postačuje výška grantu? 

Moje životne náklady v Rumunsku sú naozaj nízke, niežeby som sa snažila, ale Rumunsko je 

pomerne lacná krajina. Výborná pre študenta. Ako som už spomínala internát ma vychádza 40€ 

mesačne, doprava v Cluj-Napoca je zadarmo, so študentskou kartou mám 120 jázd na mesiac 

zadarmo, čo sa mi nepodarilo ešte ani raz prekročiť. K tomu ešte každý piatok je doprava v tomto 

meste zadarmo, alebo si môžete v meste zadrepovať v jednom prístroji, kde vám za 10 drepov 

vytlačí lístok zadarmo. 😊 Vlaková doprava po celom Rumunsku je s 90% zľavou so študentskou 

kartou. Na vypranie prádla potrebujem rumunské telefónne číslo, keďže sa  termín objednáva 

pomocou telefónnej aplikácie. SIM Karta s paušálom, v ktorom mám 60GB dát a neobmedzené 

volanie ma vyšlo 7€ a jeden prací program ma vychádza 2€. Do toho už len započítam stravu, kde 

záleží, či si kupujem potraviny a varím sama (cena potravín je rovnaká alebo trochu lacnejšia ako 

na Slovensku, povedzme v Kauflande) a v jedálni vychádza jedlo 1,90€ - 2,50€, záleží čo si dáte. 

Týchto jedální je v Cluj niekoľko. Jedlo je veľmi slušné a mne osobne veľmi chutilo, ako od mamky. 

Grant mi viac než dostatočne postačil. Okrem týchto nákladov, cez víkendy cestujeme po celom 

Rumunsku a spoznávame krajinu, čiže grant v Rumunsku naozaj vystačí.  

 

Večera na balkóne s Valentinom a Hannesom 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Moji kamaráti Valéria, Valentín a Hannes 

Kuracie stripsy so zemiakovou kašou – 1,90€ 


